
 

 

Referat 
Fællesbestyrelsen 

12.03.24 
Øhavsskolen 

 
 
 
 

Mødedato:  12.03 2024 
   

Tidspunkt:  Kl. 16.15-18.15 
 

   
   
   

Sted:  Personalerum Bøgebjerg 
   

Deltagere:  Fællesbestyrelsen Øhavsskolen   
 

   
Fraværende:   

   
Afbud:  Eventuelt afbud meddeles til Line via Aula 

 

 

 

 

                                                                        

  



 

 

 

Side 1 

 
 

 

  
Mødedeltagere: Bestyrelsen 

Mødeleder: Formand 

Referent: Poul-Arne                                                                             

Afbud: Elevrådet, Birthe J. 

 

 

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden 

Ansvarlig/Tid Line 5 minutter 

Sagsfremstilling  

Bemærkninger   

 

Beslutning Referatet er godkendt 

 

Punkt 2 Orientering   

Ansvarlig/tid 

30 minutter 

A. Ved formanden:  
B. Ved skolelederen: Status mellemformer og fællesskabende 

læringsmiljøer, Opfølgning på Opvækst-og læringsudvalgets besøg på 
afd. Bøgebjerg. 

C    Ved Afdelingsleder for dagtilbud: 

       D    Ved elevrådet: 

       E    Ved medarbejdere: 

       F     Ved andre: 

 

         

 

Sagsfremstilling  

Bemærkninger Line er blevet kontaktet af en fotograf. Skole og forældre holder kurser i at holde 

oplæg.   

Der er dialogmøde 23. april. Knud deltager 

 

Hanne orienterede om situationen i OL – Brevet fra Søren B. er blevet sendt ud. 

Ang. Økonomi kommer vi ud med et underskud med 3.6 mill. 

Handleplanen betyder at vi slanker administrationen.mht til øvrigt personale er 

der er sat en proces i gang omkring af afdække, hvis nogen ønsker forflyttelser 

mv. Det bliver en kort proces. Det skal afsluttes inden påske. 

Afskedigelserne skyldes kapacitetstilpasning. 

 

OLU var på besøg på afd. Bøgebjerg. Lokalrådsformænd og et medlem af 

lokalrådet var inviteret med. 

Lokalrådet havde lavet et katalog over, hvad de tænker, der skal til for at skolen 

vedbliver at eksistere.  

Hanne og Søren B. er inviteret til møde med lokalrådet. OLU er opsat på at 

afdelingen skal bevares, men det har gjort indtryk at der er så få elever. 

 

Omkring mellemformer så kommer der snart en udmelding omkring uddannelse 

af personale. 

Hanne beskrev, hvad en mellemform kan være. 

 

 



 

 

 

Side 2 

 

 

Underskuddet i OL er skabt pga. visitation af børn på det specialiserede område 

 

Ellen: Der er forældremøde på torsdag. 

Der er ansat en 30 timers pædagog. 

 

Tina: Svanen har haft en god fest. Det var en fest som elevrådet har arrangeret. 

 

Kirsten: 9. klasserne skal have en gallafest. 

8. klasse laver film til filmfestival. 

Svanen har arbejdet med årshjul. Der har været drøftelser omkring, hvordan der 

kan skabes fællesskab for eleverne på Svanen. 

Der bliver skrevet mange indsatsplaner, men det er tydeligt at det nytter, da 

eleverne i højere grad for det de har brug for. 

 

Erik: på Uglen er alle optaget af, hvor de skal være i kommende skoleår, da C-

klasserne være sammen med deres respektive årgang. 

 

Lone. Glæder sig til den nye pædagog begynder. 

Der arbejdes både i vuggestue og børnehave og sammen med skolen omkring 

at skabe gode overgange 

 

 

Beslutning  

 

 

 

Punkt 3 

 

 

Godkendelse af Timefordelingsplan, herunder godkendelse af afkortning 
af skoledagen. 
  

 

Ansvarlig/tid Hanne/ Poul-Arne10 minutter 

Sagsfremstilling 

 

 
Det er ikke længere muligt at benytte den udvidede mulighed for 
konvertering af den understøttende undervisning paragraf 16 e i 2024-
2025. Det skal benyttes paragraf 16b og 16 d. Det skal ske under 
hensyntagende til at eleverne skal være i skole indenfor den nuværende 
ramme for skolebuskørsel. Dette medfører, at indskolingen skal have 2 
understøttende lektioner mere i kommende skoleår for ikke at få 
ventetid i forhold til busserne. Afkortning af skoledagens længde | Børne– og 

Undervisningsministeriet (uvm.dk) 
Timefordelingsplanen er den udsendte af undervisningsministeriet  
200116-timetalsoversigt-24-25 (uvm.dk) 

Bemærkninger Fællesbestyrelsen stiller sig undrende overfor, at skolen skal dække de huller, 

der opstår for eleverne, når de skal med busserne. 

 

Afkortning af skoledagens længde. Vi skal følge §16.B og 16.D 

Beslutning  

 

 

 

 

 

 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/fag-timetal-og-overgange/afkortning-af-skoledagens-laengde
https://www.uvm.dk/folkeskolen/fag-timetal-og-overgange/afkortning-af-skoledagens-laengde
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/udd/folke/pdf20/jan/200116-timetalsoversigt-24-25.pdf


 

 

 

Side 3 

 

 

 

Punkt 4 

 

 

Princip for hjemmearbejde og lektier 

Ansvarlig/tid Hanne/ Line 30 minutter 

Sagsfremstilling På sidste bestyrelsesmødet blev det besluttet, at man ville have input fra det 

pædagogiske personale og ledelse omkring hvilke erfaringer og holdninger man 

har til hjemmearbejde og lektier. 

Dette har været på afdelingsmøderne og Erik og Kisser vil komme med 

tilbagemelding fra disse drøftelser. 

Bestyrelsen skal derefter nedsætte en arbejdsgruppe, der udarbejder et evt. 

princip. 

 

 

Bemærkninger Kirsten gav tilbageløb fra Svanen. Kirsten gennemgik UVM notat om faglig 

fordybelse og læringsmiljø 

 

Erik: på Uglen er der forskel på indskoling og mellemtrin. Jo ældre de bliver jo 

flere lektier.  

 

Andre kommentarer: På Bøgebjerg gives der mange lektier for i 0. og 1.D. 

 

Lektier skal også give muligheder for at familierne kan have en oplevelse 

sammen.  

Vigtigt at eleverne selv kan klare deres hjemmeopgaver. 

 

Bestyrelsen skal lave et fælles princip for hele Øhavsskolen. 

 

Bilag skal sendes til Line og Hanne. 

Generelt skal vi undgå de lange tråde i Aula. 

Beslutning Arbejdsgruppen blev nedsat: Hanne, Tina og Knud.  

 

 

 

 

 

Punkt 5 

 

 

Ordensregler 

Ansvarlig/tid Line/Hanne 10 minutter 

Sagsfremstilling Opfølgning på punktet, hvor langt er vi i processen. Skolens ordensregler skal 

fremgå på hjemmesiden. 

Bemærkninger Det store elevråd komme til at lave en proces om ordensreglerne. 

Der skal være ordensregler på skolen. 

 

Indholdet i ordensreglerne kan være mange ting. Fx hvordan taler man til 

hinanden. 

 

Beslutning Arbejdsgruppen består af Line og Charlotte 

 

 

 



 

 

 

Side 4 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Punkt 6 

 

 

Evaluering og revidering af skolen mobilpolitik 

Ansvarlig/tid Hanne/ 20 minutter 

Sagsfremstilling I 2018 besluttede den daværende bestyrelse en mobilpolitik for skolen. 

Mobilpolitikken for Øhavsskolen (aula.dk) skal evalueres og revideres årligt, som 

det fremgår. Mobilpolitik | Øhavsskolen (aula.dk) 

 

En mulighed er at udarbejde et nyt princip for at opnå større sammenhæng med 

de principper, der er udarbejdet på Øhavsskolen, samt for at sikre, at 

politikken/princippet afspejler den aktuelle virkelighed. 

 

Generelt bør der arbejdes på at fastlægge en retning for skærmforbrug i 

grundskolen og i fritidstilbud. Dette baseret på anbefalingerne fra STUK 

vedrørende skærmbrug i grundskoler og fritidstilbud. 

 

Anbefalinger om skærmbrug til grundskoler og fritidstilbud | Børne– og 

Undervisningsministeriet (uvm.dk) 

 

 

Bemærkninger Uglen 3.- 6. klasse afleverer mobiltelefonerne medmindre de anvendes til brug i 

undervisningen. 

Personalet drømmer om et skab i hver klasse, hvor lærerne kan låse mobilerne 

inde, når de ikke bruges. 

I 7. klasserne i begyndelse af året spillede de bold og bevægede sig, men nu 

har det forandret sig og de bruger mobiltelefonen meget mere. 

 

Et perspektiv er at de må gå i byen og bruge deres mobiltelefoner har ændret 

deres sociale samvær. 

 

Fra Svanninge er de vant til at aflevere dem i skolen.  

 

God ide at der blive begrænsninger på mobiltelefonen. 

 

Elevrådet skal inddrages, og mobil/regler/princip skal runde Svanen 

 

https://ohavsskolen.aula.dk/mobilpolitik
https://www.uvm.dk/folkeskolen/laering-og-laeringsmiljoe/anbefalinger-om-skaermbrug-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.uvm.dk/folkeskolen/laering-og-laeringsmiljoe/anbefalinger-om-skaermbrug-til-grundskoler-og-fritidstilbud


 

 

 

Side 5 

 

 

Vi skal hjælpe eleverne med ikke hele tiden at have hovedet i en skærm 

Beslutning Det forældede princip fjernes fra hjemmesiden og der skal laves et nyt princip 

 

Hanne og Kirsten laver et udkast til næste møde 

 

 

 

 

Punkt 7 Bestyrelsens sammensætning  

Ansvarlig/tid Line/ Hanne /10minutter 

Sagsfremstilling Tanya Jensen er udtrådt af fællesbestyrelsen. Bestyrelsen skal derfor tage 

stilling til om skoledelen på afdeling Bøgebjerg kan repræsenteres af Camilla og 

Josefine, der er valgt ind fra dagtilbud, men som også har børn i skoledelen. 

Som det fremgår, er den nuværende valgperiode følgende: 

Valgperioden er 4 år, dvs. frem til foråret 2026 for skoledelen – og 2 år for 

Børnehuset – dvs. frem til foråret 2024.  

Da vi har valgt at have forskudte valg for ikke at skifte en hel bestyrelse ud vil 

følgende være gældende ved dette valg: 

Dagtilbud 1 vælges til 2024 og 1 til 2026 

Skoledel 2 vælges til 2024 og 4 til 2026 

 
 

 

Bemærkninger Børnehuset spørger ud på kommende forældremøde om der evt. ville være 

interesseret. 

Beslutning  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Punkt 8 Fremtidige punkter 

Ansvarlig  

Sagsfremstilling  
Sorg og kriseplan 
 
Brugertilfredshedsundersøgelse af folkeskoler og SFO 
 
Muligheder for at skabe dialog mellem møderne 
 
Mobilpolitik 
 
Valg til fællesbestyrelsen 
 
Udearealer på Svanen 
 
Fællesbestyrelsens rolle i situationer hvor skolen kommer på forsiden. 
 



 

 

 

Side 6 

Bemærkninger  

Beslutning   

 

Punkt  EVT.  

 

 

 


